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#REG_DATUMS#           Nr.7 

#REG_NUMURS# 
 
 
Sēde sasaukta 2023. gada 20. jūlijā plkst. 14:00 
Sēde sākta 2023. gada 20. jūlijā plkst. 14:08 
Sēde slēgta plkst. 15:31 
 
Sēdi vada: komitejas priekšsēdētājs Aivars Priedols 
Sēdi protokolē: komitejas sekretāre Santa Ķūse 
 
Sēdē piedalās 8 komitejas locekļi: 
Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš (no plkst. 14:16), Jānis 
Veits, Raimonds Reinis, Andris Jankovskis, Edgars Treimanis (attālināti) 
 
Sēdē piedalās: 
Domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības jautājumos Raivis Kalējs, deputāts Andrejs 
Radzevičs, juriste Gunta Gulbe, Vecākais sabiedrisko attiecību speciālists Kristīne 
Dundure, Finanšu un grāmatvedības daļas vadītājs Gints Brumbergs, Finanšu nodaļas 
vadītāja Evija Farbotko, Domes priekšsēdētāja biroja vadītāja Iveta Samoviča, 
Administratīvās daļas vadītāja Madara Lagzdiņa, nekustamo īpašumu speciāliste Ilze 
Lācīte, nekustamo īpašumu nodokļu administratore Aiva Kasparoviča, Personāla daļas 
vadītāja Mairita Krētaine, dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja Santa Mikāle, vecākā 
nekustamo īpašumu speciāliste Diāna Grudule, Grāmatvedības nodaļas vadītāja Alda 
Lapena, grāmatvede Daiga Ķuda, Iekšējā audita nodaļas vadītājs Aigars Evardsons, 
Īpašuma atsavināšanas un izsoļu komisijas priekšsēdētājs Guntis Brūders, Sabiedrisko 
attiecību speciāliste Marita Kurčanova 
 
 
Sēdes veids: atklāta. 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
  



 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Par parāda norakstīšanu debitoriem (fiziskām personām), kurām izbeigts 
maksātnespējas process 

2. Par parāda norakstīšanu debitoriem (fiziskām personām), attiecībā uz kurām 
iestājies prasību tiesību noilgums 

3. Par parāda norakstīšanu debitoriem (juridiskām personām), kuri ir izslēgti no 
Latvijas Republikas Uzņēmumu reģistra 

4. Par nekustamā īpašuma nodokļa pamatparāda un nokavējuma naudas dzēšanu 

5. Par precizējumiem 29.06.2023. Dienvidkurzemes novada pašvaldības saistošajos 
noteikumos Nr. 2023/28 “Par maznodrošinātas mājsaimniecības ienākumu slieksni 
Dienvidkurzemes novadā” 

6. Par grozījumiem Dienvidkurzemes novada Pašvaldības īpašuma atsavināšanas un 
izsoļu komisijas nolikumā 

7. Par atbrīvošanu no Deklarētās dzīvesvietas anulēšanas komisijas locekļa darba 
pienākumu pildīšanas un komisijas locekļa iecelšanu un atļauju savienot valsts 
amatpersonas amatu 

8. Par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Zaigai Ūdriņai 

9. Par AS “AB Wind” tiesībām izbūvēt pazemes kabeļu līniju 

10. Par finansējuma piešķiršanu biedrībai “IZGAISMO IDEJU” jauniešu grupas 
uzņemšanai no Zviedrijas sadraudzības jauniešu centra “Råssla Fritidsgård” 

11. Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Priekules pirmskolas izglītības iestādes 
“Dzirnaviņas” vadītājas Inas Dalbiņas atbrīvošanu no amata un par atļauju valsts 
amatpersonas amata savienošanai Zaigai Ūdriņai 

 
 
Sēdes vadītājs A.Priedols atklāj sēdi un ierosina no sēdes darba kārtības izslēgt  

8. jautājumu "Par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Zaigai Ūdriņai". 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 
No sēdes darba kārtības izslēgt  8. jautājumu "Par 
atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai 
Zaigai Ūdriņai". 

 
 



Sēdes vadītājs A.Priedols ierosina sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo 
jautājumu iekļaut jautājumu "Par AS “AB Wind” tiesībām izbūvēt pazemes kabeļu līniju". 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 
Sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo jautājumu 
iekļaut jautājumu "Par AS “AB Wind” tiesībām 
izbūvēt pazemes kabeļu līniju". 

 
 

Sēdes vadītājs A.Priedols ierosina sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo 
jautājumu iekļaut jautājumu "Par finansējuma piešķiršanu biedrībai “IZGAISMO IDEJU” 
jauniešu grupas uzņemšanai no Zviedrijas sadraudzības jauniešu centra “Råssla 
Fritidsgård”".  

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo jautājumu 
iekļaut jautājumu "Par finansējuma piešķiršanu 
biedrībai “IZGAISMO IDEJU” jauniešu grupas 
uzņemšanai no Zviedrijas sadraudzības jauniešu 
centra “Råssla Fritidsgård”". 

 
 

Sēdes vadītājs A.Priedols ierosina sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo 
jautājumu iekļaut jautājumu "Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Priekules 
pirmskolas izglītības iestādes “Dzirnaviņas” vadītājas Inas Dalbiņas atbrīvošanu no 
amata un par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Zaigai Ūdriņai". 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 



"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo jautājumu 
iekļaut jautājumu "Par Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības Priekules pirmskolas izglītības iestādes 
“Dzirnaviņas” vadītājas Inas Dalbiņas atbrīvošanu 
no amata un par atļauju valsts amatpersonas amata 
savienošanai Zaigai Ūdriņai". 

 
 

1.§ 
Par parāda norakstīšanu debitoriem (fiziskām personām), kurām izbeigts 

maksātnespējas process 

Ziņo Daiga Ķuda 

Būtība - Finanšu un grāmatvedības daļa ir veikusi debitoru parādu analīzi un 
konstatēts, ka grāmatvedības uzskaitē ir parādi personām, kuras ir atzītas par 
maksātnespējīgām un maksātnespējas process ir izbeigts. Piedziņa, saskaņā ar 
tiesību normām, nav iespējama, jo iestājies prasības pieteikšanas noilgums.  

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par parāda norakstīšanu debitoriem 
(fiziskām personām), kurām izbeigts maksātnespējas 
process". 

 
 

2.§ 
Par parāda norakstīšanu debitoriem (fiziskām personām), attiecībā uz kurām 

iestājies prasību tiesību noilgums 

Ziņo Daiga Ķuda 



Būtība - Finanšu un grāmatvedības daļa ir veikusi debitoru parādu analīzi un 
konstatēts, ka grāmatvedības uzskaitē ir parādi mirušām personām, no kurām piedziņa 
saskaņā ar tiesību normām nav iespējama, jo ir iestājies prasību tiesību noilgums.   

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par parāda norakstīšanu debitoriem 
(fiziskām personām), attiecībā uz kurām iestājies 
prasību tiesību noilgums". 

 
 

3.§ 
Par parāda norakstīšanu debitoriem (juridiskām personām), kuri ir izslēgti no 

Latvijas Republikas Uzņēmumu reģistra 

Ziņo Daiga Ķuda 

Būtība - Finanšu un grāmatvedības daļa ir veikusi debitoru parādu analīzi un 
konstatēts, ka grāmatvedības uzskaitē ir parādi uzņēmumiem, kuri ir izslēgti no Latvijas 
Republikas Uzņēmumu reģistra un, ka piedziņa nav iespējama, jo parādniekam nav 
tiesību un saistību pārņēmēja. 

S.Bēča jautā kādu veidu nodokļu parādi ir veidojuši šo summu? 

D.Ķuda atbild, ka tie ir neveikti maksājumi, piemēram, nomas maksas parādi. 

A.Lapena norāda, ka lēmumprojekta pielikumā precīzi norādīts par kādiem 
neveiktiem maksājumiem parādi veidojušies. 

A.Priedols norāda, ka deputātiem būtu nepieciešams šo informāciju iegūt pēc 
iespējas ātrāk, iespējams, ka juridiskajām personām būtu līdzēts ar kāda maksājuma 
termiņa pagarinājumu. 

R.Reinis jautā, ka pielikuma 17. un 18. ailē kā parādu veidošanās iemesls norādīts 
“Avansa maksājums”? 

D.Ķuda informē, ka rēķinu apmaksu veikusi pašvaldība, bet pašvaldības 
piestādītais rēķins nav ticis apmaksāts.  



I.Samoviča jautā vai tiešām no 2017. gada grāmatvedība nav spējusi atgūt avansa 
maksājumus? 

A.Radzevičs ierosina, ka grāmatvedībai būtu nepieciešams sniegt pārskatus par 
kavētiem maksājumiem un to atgūšanas procesa virzību. 

A.Lapena informē, ka šobrīd norakstīšanai iesniegtie parādi ir tikai maza daļina no 
visa apjoma, jo no bijušajiem 8 novadiem apkopotie parādi par komunālajiem 
pakalpojumiem ir daudz lielāki. 

A.Priedols atkārtoti norāda, ka informācija par parādu veidošanos deputātiem 
nepieciešams iegūt ātrāk. 

A.Radzevičs jautā, kādā veidā tiek monitorēts vai kādai juridiskai personai nav 
pieteikta maksātnespēja, lai pašvaldība varētu pieteikties kā kreditors? 

A.Priedols ierosina, ka mēneša laikā grāmatvedība varētu apkopot pārskatu un 
septembra Finanšu komitejas sēdē informēt komitejas locekļus. 

A.Radzevičs norāda, ka pašvaldība ir apstiprinājusi “Prasību atgūšanas kārtība 
Dienvidkurzemes novada pašvaldībā” un jāsaprot kā notiek to izpilde, varbūt 
nepieciešami uzlabojumi? 

A.Priedols rosina, ka grāmatvedība četras reizes gadā, Finanšu komitejā, sniedz 
pārskatu par parādu apmēriem pašvaldībā. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Aivars Priedols, 
Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Gatis Kalniņš - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par parāda norakstīšanu debitoriem 
(juridiskām personām), kuri ir izslēgti no Latvijas 
Republikas Uzņēmumu reģistra". 

 
 

Sēžu telpā ienāk deputāts G.Kalniņš. 
 

4.§ 
Par nekustamā īpašuma nodokļa pamatparāda un nokavējuma naudas dzēšanu 

 

Ziņo Aiva Kasparoviča 



Būtība - Likuma “Par nodokļiem un nodevām” 25. panta trešā daļa paredz, ka 
pašvaldību budžetos ieskaitāmā nekustamā īpašuma nodokļa parādus, kā arī ar tiem 
saistītās nokavējuma naudas un soda naudas šā panta pirmajā daļā noteiktajos 
gadījumos dzēš attiecīgās pašvaldības. 

Nodokļu administratoriem strādājot ar nekustamā īpašuma nodokļa parādu 
piedziņu, konstatēti gadījumi, kad parāda piedziņa nav iespējama un nekustamā 
īpašuma nodokļa pamatparāds un ar to saistītā nokavējuma nauda ir dzēšami. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par nekustamā īpašuma nodokļa 
pamatparāda un nokavējuma naudas dzēšanu" 

 
 

5.§ 
Par precizējumiem 29.06.2023. Dienvidkurzemes novada pašvaldības saistošajos 

noteikumos Nr. 2023/28 “Par maznodrošinātas mājsaimniecības ienākumu 
slieksni Dienvidkurzemes novadā” 

Ziņo Juris Grasmanis 

Būtība - Ar Dienvidkurzemes novada pašvaldības 29.06.2023. domes sēdes 
lēmumu Nr. 641 apstiprināti Dienvidkurzemes novada pašvaldības saistošie noteikumi 
Nr. 2023/28 “Par maznodrošinātās mājsaimniecības ienākumu slieksni 
Dienvidkurzemes novadā”, kas saskaņā ar Pašvaldību likuma 45. panta 2. daļu tika 
nosūtīti atzinuma sniegšanai Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai, 
atzinums saņemts 07.07.2023., ar iebildumiem. Ministrija  lūdz  precizēt Saistošo 
noteikumu 2. punktu 7. punktu, kā  arī lietot pareizu euro  apzīmējumu. Dome  konstatē, 
ka izteiktie priekšlikumi  ir pamatoti un precizētie Saistošie noteikumi ir apstiprināmi. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 



"nepiedalās" -  1 (Edgars Treimanis - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par precizējumiem 29.06.2023. 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības saistošajos 
noteikumos Nr. 2023/28 “Par maznodrošinātas 
mājsaimniecības ienākumu slieksni 
Dienvidkurzemes novadā”". 

 
 

6.§ 
Par grozījumiem Dienvidkurzemes novada Pašvaldības īpašuma atsavināšanas 

un izsoļu komisijas nolikumā 

Ziņo Aigars Evardsons, Aiva Kasparoviča 

Būtība - Ar Dienvidkurzemes novada pašvaldības domes 2021. gada 30. 
novembra sēdes lēmumu (prot.Nr.13, 94.§) apstiprināts Dienvidkurzemes novada 
Pašvaldības īpašuma atsavināšanas un izsoļu komisijas nolikums. Pamatojoties uz 
2023.gada 6.aprīļa Dienvidkurzemes novada pašvaldības Iekšējās audita nodaļas 
Audita ziņojuma Nr.1 (DKN/2023/4.18.4/2) ieteikumiem un lai uzlabotu īpašuma 
atsavināšanas un izsoļu komisijas darbu, Pašvaldības īpašuma atsavināšanas un 
izsoļu komisija sagatavojusi grozījumus Dienvidkurzemes novada Pašvaldības 
īpašuma atsavināšanas un izsoļu komisijas nolikumā. 

A.Evardsons informē, ka ņemot vērā audita ieteikumu, turpmāk izsoles komisijas 
sēdes, izmantojot tehniskos rīkus, varētu notikt ar videokonferences palīdzību. 

J.Grasmanis jautā vai veicot grozījumus nolikumā nav nepieciešams labot arī 3.8. 
punktu, vārdu “klātesoši” dzēšot? 

A.Radzevičs norāda, ka likumā noteikts, ka sēdes var veikt tiešsaistē, ja tiek 
izmantoti elektroniskie tiešsaistes rīki. Kādā veidā, šajā gadījumā, tiks nodrošināts šis 
process? Vai tiks izmantota aplikācija, kas veic šo reģistrāciju tiešsaistē izmantojot 
personai piešķirtos autorizācijas datus, lai apstiprinātu, ka atbildīgā persona ir 
piedalījusies jautājumu lemšanā?  

A.Evardsons informē, ka tiks nodrošināta attēla un skaņas pārraide reālajā laikā 
ar ieraksta veikšanu. 

A.Radzevičs jautā vai būs autorizācijas programmas režīms, kurā balsojumu fiksē 
elektroniski? 

A.Evardsons informē, ka šis risinājums vēl ir ieviešams. 

A.Radzevičs norāda, ka grozījumus nolikumā var apstiprināt tikai tad, kad tas tiks 
ieviests. 



A.Priedols norāda, ka komisijas sastāvs nav tik liels, lai komisijas sēdes nevarētu 
notikt klātienē. Grozījumus par sēdes nodrošināšanu tiešssaistē, tad nepieciešams 
virzīt izskatīšanai, kad būs ieviesti nepieciešamie rīki, lai komisijas sēdes nodrošinātu 
tiešaistē likumā noteiktajā kārtībā. 

J.Grasmanis jautā kā izprotams ir nolikuma 3.10.1 punkts? 

A.Evardons informē, ka atbilstoši likumā noteiktajam, ja izsoles dalībnieks, kas 
nosolījis par augstāko cenu atsakās, piedāvājums tiek izteikts personai, kura nosolījusi 
nākamo augstāko cenu. 3.10.1 punkts papildināts ar Paziņošanas likuma noteikto 
kārtību. 

A.Radzevičs jautā vai ir vēl kāda cita kārtība kā paziņot? 

A.Evardsons kā piemērus min, ka var atbildēt uz iesniedzēja iesniegumu vai 
nosūtīt informatīva rakstura vēstuli. 

A.Priedols jautā pie kura izsoles soļa apstājas cena? 

A.Evardsons atbild, ka šī norma likumā nav norādīta, šo var noteikt komisija vai 
dome. 

A.Priedols norāda, ka būtu jāvirza tā, lai nosolītā summa nav mazāka par 
novērtējumā minēto summu. 

A.Evardsons norāda, ka tas minēts likumā, ka pārdošanas cena nevar būt zemāka 
par novērtējuma cenu. 

A.Radzevičs norāda, ka tas varētu jau būt izsoles 8 vai 18 solis. 

S.Bēča norāda, ka izsoles sākumcena nebūs mazāka par novērtējuma cenu. 

A.Radzevičs jautā vai komisijas vadītājam ir tiesības lemt bez pārējās komisijas 
iesaistes?  

A.Evardsons norāda, ka nolikumu 3.10.1 punktā tas noteikts precīzi.  

A.Radzevičs jautā vai katru reizi būs komisijas lēmums? 

A.Evardsons atbild, ka protams. 

J.Grasmanis norāda, ka nolikumā nepieciešams norādīt, ka piedāvājums tiek 
izteikts personai, kura nosolījusi nākamo augstāko cenu. 

A.Priedols norāda, ka jānorāda arī cik izsoles soļus uz atpakaļ drīkst veikt. 

J.Grasmanis norāda, ka šādu informāciju var norādīt arī izstrādājot izsoles 
noteikumus. 

A.Radzevičs norāda, ka to tomēr būtu jānorāda komisijas nolikumā. 



J.Grasmanis min, ka varētu samazināt veiktās izsoles soļus nevairāk kā par trīs 
soļiem. 

S.Bēča norāda, ka tas būtu pa daudz, samazināt būtu nepieciešams tikai par vienu 
soli un tad, ja izsoles dalībnieki atsakās, tad izsole tiek atzīta par nenotikušu. 

A.Radzevičs piekrīt, ka samazina izsoles cenu par vienu soli, noteikumos būtu 
jānosaka, kas notiek ar iemaksātajām drošības naudām, tātad pirmais un otrais izsoles 
dalībnieks, ar augstāko cenu, ja atsakās veikt pirkumu, tad zaudē arī iemaksāto 
drošības naudu. 

J.Grasmanis informē, ka saņēmis informāciju no iedzīvotājiem, ka dažkārt 
neadekvāti augsts uzlikts izsoles soļa apmērs. 

S.Bēča norāda, ka soļa apmērs atkarīgs no īpašuma vērtības. 

A.Kasparoviča norāda, ka izsoles komisija soļa apmēru nosaka 10% no sākuma 
cenas, ne vairāk. 

A.Radzevičs norāda, ka pašvaldības izsoles noteikumos nav norādīts, ka pirmais 
solis jāveic visiem izsoles dalībniekiem, tāpat, ja netiek veikts pirmais solis būtu 
jāparedz, ka drošības nauda netiks dalībniekam atgriezta, tas paredz, ka bez pirmā 
soļa veikšanas dalībniekiem būs jāsola arī otrais solis. 

J.Grasmanis norāda, ka šāds noteikums būtu vairāk attiecināms uz to, kur izsolei 
pieteicies viens dalībnieks. 

A.Radzevičs norāda, ka citu iestāžu rīkotajās mantu atsavināšanas izsolēs visiem 
dalībniekiem nav jāceļ rokas pie katra nosauktā soļa, bet iesaistīties izsolē tikai pie 
noteiktās cenas. 

A.Kasparoviča norāda, ja izsolē piedalīsies vairāki dalībnieki, tad veicot šādi 
izsoles procesu, izsoļu komisijai būtu grūtāk izprast izsoles gaitu. 

J.Grasmanis norāda, ka piekrīt A.Radzeviča komentāram, ka roku neceļ pie katras 
izsoles soļa, bet pie konkrētās nosauktās summas, ko izsoles dalībnieks ir gatavs 
maksāt. 

A.Priedols jautā, kas būtu nepieciešams, lai pašvaldība pārietu uz izsoļu rīkošanu 
elektroniski? 

A.Kasparoviča norāda, ka tad tiks ierobežotas tās personas, kuriem nav iespējas 
elektroniski piedalīties. Arī izsoles dalībnieki, kuri līdz šim piedalījušies lielāku un meža 
izsolēs klātienē, atzinuši, ka klātienē viņiem patīk labāk. 

G.Kalniņš norāda, ka pēc noritējušām diskusijām, tad paredzami šādi grozījumu 
labojumi: ka iespēju iegūt īpašumā mantu  var nākošais solītājs ar augtāko nosolīto 
cenu un nosolītājam, kurš atteicies no pirkuma tiesībām, netiek atgriezta iemaksātā 
nodrošinājuma nauda. 



A.Radzevičs norāda, ka iespējams nomu izsoles varētu notikt klātienē, bet mežu 
īpašumu rīkot elektroniski. 

A.Kasparoviča norāda, ja tiks rīkotas elektroniskās izsoles, tad izsoļu dalības 
maksa nonāks organizētājiem, nevis pašvaldības budžetā. 

A.Radzevičs norāda, ka pašvaldībai izmaksas sastāda arī izsoles komisijas 
locekļu atalgojums.  

G.Gulbe norāda, ka iespējams, ka gados vecākiem iedzīvotājiem, kam nav 
zināšanas un pieejas datortehnikai, nebūs iespējas blakus savam īpašumam, 
iegādāties īpašumu, ko izsola pašvaldība.  

A.Radzevičs norāda, ka šobrīd bez datortehnikas nav iespējams veikt 
lauksaimniecības procesus, jo aktīvajiem lauksaimniekiem jāstrādā ar LAD noteiktajām 
sistēmām. 

G.Gulbe norāda, ka iedzīvotājiem šobrīd ir iespēja, ka sistēmu informāciju var 
sakārtot pie atbildīgā speciālista. 

A.Priedols ierosina atlikt jautājuma izskatīšanu līdz kamēr sakārto nepieciešamās 
darbības, lai izsoles iespējams veikt elektroniski. 

A.Radzevičs rosina, ka lielo īpašumu izsoles rīko elektroniski un nomu tiesību 
izsoles notiek klātienē.  

R.Reinis norāda, ka dome jau lemj par katru izsoli atsevišķi, kuru elektroniski, kuru 
klātienē. 

A.Priedols norāda, ka vajag apzināt cik daudz paredzēts lielo īpašumu un mežu 
izsoles, ja nav liels apjoms, tad izsoles var rīkot pašvaldības izsoļu komisija, bet ja ir 
lielāks apjoms, tad izsoles rīkot elektroniski. 

J.Veits jautā, kāpēc vajadzētu pāriet uz izsoļu veikšanu elektroniski, vai ir kādas 
izsoles, kuras nav noritējušas veiksmīgi? 

A.Priedols atbild, ka līdz šim visi pašvaldības izsolītie īpašumi tikuši atsavināti. 

A.Evardsons norāda, ka Īpašuma atsavināšanas un izsoļu komisija nolikumā 
informācija par izsoļu rīkošanu klātienē vai elektroniski netiek norādīta, dome pieņem 
lēmumu kā tiks veikta izsole, norādot to izsoles noteikumos, bet veicot izsoles 
elekroniski paplašināsies izsoles dalībnieku loks. 

S.Bēča norāda, ja mēs vēlamies, lai īpašumi tiek vietējiem iedzīvotājiem, tad tos 
nepieciešams organizēt klātienē, ja izsoles tiks organizētas elektroniski, tajās 
piedalīties visi un īpašumu tiesības var iegūt arī pārpircēji. 

A.Radzevičs norāda, ka informāciju par izsolēm jau tiek publicēta Latvijas Vēstnesī 
un visiem ir iespējas piedalīties. 



S.Bēča norāda, ka tad personas vairāk izvērtē vai izdevīgi braukt piedalīties 
klātienē un iespējas iegūt īpašumā tomēr ir vietējiem iedzīvotājiem. 

J.Grasmanis norāda, ka tad katrs izsoles objekts jāizvērtē individuāli un rosina, ka 
paliek šobrīd jau pie minētajām izmaiņām - samazina izsoles cenu par vienu soli, ja 
dalībnieks atsakās par šādu summu atsavināt, tad izsoli atzīt par nenotikušu un izsoļu 
komisija organizē atkārtotu izsoli. 

G.Gulbe norāda, ka šādu izsoles veikšanas kārtību var noteikt izsoles noteikumos. 

A.Priedols rosina atlikt jautājuma izskatīšanu līdz rasta iespēja izsoles nodrošināt 
arī elektroniski. 

Par lēmumu balso: "par"  -  nav 

"pret" -  2 (Juris Grasmanis, Raimonds Reinis) 

"atturas" -  
7 (Sandris Bēča, Andris Jankovskis, Andris 
Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars Priedols, Edgars 
Treimanis, Jānis Veits) 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Noraidīt darba kārtības jautājumu "Par grozījumiem 
Dienvidkurzemes novada Pašvaldības īpašuma 
atsavināšanas un izsoļu komisijas nolikumā". 

 
 
 

7.§ 
Par atbrīvošanu no Deklarētās dzīvesvietas anulēšanas komisijas locekļa darba 
pienākumu pildīšanas un komisijas locekļa iecelšanu un atļauju savienot valsts 

amatpersonas amatu 

Ziņo Mairita Krētaine 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 21. jūnijā saņemts 
Dienvidkurzemes novada Deklarētās dzīvesvietas anulēšanas komisijas locekles 
Lauras BALCERES iesniegums (reģistrēts Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. 
DKN/2023/4.9/2583-S), kurā lūgts atbrīvot no Deklarētās dzīvesvietas anulēšanas 
komisijas locekles amata pienākumu pildīšanas 2023. gada 6. augustā un 
Administratīvās daļas Lietvedības sekretāres Ievas OTAŅĶES iesniegums (reģistrēts 
04.07.2023. Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. DKN/2023/4.9/2710-S), kurā 
lūgts iecelt par Deklarētās dzīvesvietas anulēšanas komisijas locekli ar 2023. gada 7. 
augustu un iesniegums (reģistrēts Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. 
DKN/2023/4.9/2717-S) par atļauju savienot amatus. 



Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
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Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par atbrīvošanu no Deklarētās 
dzīvesvietas anulēšanas komisijas locekļa darba 
pienākumu pildīšanas un komisijas locekļa iecelšanu 
un atļauju savienot valsts amatpersonas amatu". 

 
 

9.§ 
Par AS “AB Wind” tiesībām izbūvēt pazemes kabeļu līniju 

Ziņo Ilze Lācīte 

Būtība – Saņemts AS “AB Wind”, reģistrācijas numurs 50203360371, iesniegums 
(reģ. ar Nr. DKN/2023/4.10/2431-S) ar lūgumu sniegt konceptuālu atbalstu pašvaldības 
ceļa aizsargjoslā izvietot pazemes kabeļu līniju. 

I.Lācīte iepazīstina komitejas locekļus ar sagatavoto lēmumprojektu. 

A.Radzevičs norāda, ja kādu projektu nodot būvnieku rīcībā, tad pašvaldība un 
valsts uzliek par pienākumu viņu uzturēt būvniecības procesa laikā, manuprāt, līdzīga 
prasība būtu attiecināma arī uz šādu būvdarbu veikšanu, turklāt, ja pašvaldība veic 
kādu būvdarbu savā objektā, tad no būvdarbu veicējiem tiek pieprasīta garantija un 
garantijas nodrošinājums, arī šajā gadījumā būtu pieprasāms līdzīgi, jāprasa veiktajiem 
darbiem garantiju, it sevišķi, ja būvdarbi saistās ar izbūvi zem ceļa konstruktīvās 
plātnes, būtu jāprasa, lai tiktu slēgta bankas garantija, saistību nodrošinājumu 
pastiprinājumam. Pašvaldība šobrīd tikai pieprasa apdrošināšanu, bet tā ir ar zemu 
vērtību, bankas garantijai ir augtāka nodrošinājuma vērtība un līdz ar to izpildītāji 
darbus veiks atbildīgāk. Citas komitejas sēdē jau norādīju, ka pašvaldībai turpmāk būtu 
iespējams jāpieprasa, lai tiktu veikti arī ceļu nestspējas mērījumi un, ja tie neatbilst 
nepieciešamajai nestspējai, tad pieprasīt, lai  tiktu veikti tās pastiprināšanas darbi. 

J.Grasmanis norāda, ka tas varētu būt jau atrunāts lēmuma projekta 5.punktā.  

A.Radzevičs norāda, ka būtu nepieciešams punktu sadalīt 5.1. būtu par atlīdzību 
un 5.2. par pārējiem nosacījumiem un apdrošināšanas finanšu garantijām. 

A.Jankovskis jautā kādas būtu iespējamās summas? 



A.Radzevičs norāda, ka tas atkarīgs no ceļa posma garuma, kas tiek izmantots, 
uz km varētu būt 20 tūkst. gadā. 

G.Gulbe norāda, ka kabeļu tīklu īpašnieki paši neveic tīkla izbūvi, bet slēdz 
būvniecības līgumus. 

A.Radzevičs norāda, ka pašvaldība atļauju dod īpašniekiem, tātad no īpašnieka 
arī prasīt atbildību. 

S.Bēča norāda, ka īpašnieks šādu atbildību var pieprasīt arī no būvnieka. 

A.Priedols jautā vai šādus stingrus nosacījumus pašvaldība varam pieprasīt un 
ieviest uzņēmējiem? 

R.Reinis jautā vai uzsākot būvprojektu būvvalde nepieprasa būvdarbu 
apdrošināšanas polisi? 

A.Radzevičs atbild, ka tā ir civiltiesiskā apdrošinšanas polise, kas ir paredzēta 
trešajām personām darbu veikšanas procesā. 

G.Gulbe norāda, ka ja būvdarbi notiek pašvaldības īpašumos, tad pašvaldība arī 
skaitās kā trešā persona. 

A.Radzevičs norāda, ka šāda veida polises ir gads, kad būvdarbi paveikti arī 
polises termiņš beidzas, savukārt bankas garantiju var pieprasīt uz noteiktu termiņu. 

J.Grasmanis norāda, ka šobrīd pašvaldība atļauj tikai projektēšanu, A.Radzeviča 
minētās prasības pieprasīt pēc tam. 

A.Priedols jautā vai pašvaldībai nepieciešams izstrādāt tik sarežģītu kārtību? 

A.Radzevičs atbild, ka būtiskus sarežģījumus nesaskata. 

A.Priedols norāda, ka speciālists ir sagatavojis šādu lēmumprojektu un būtu 
atbalstāms un jautā vai A.Radzevičam ir sagatavots cits variants? 

A.Radzevičs norāda, ka šis lēmumprojekts ticis sagatavots tikai dienu iepriekš. 

A.Priedols norāda, ka A.Radzevičs varēs izteikties domes sēdē un ja līdz tam 
laikam būs sagatavojis savu variantu, tad deputāti izskatīs to. 

J.Grasmanis norāda, ka 5. punktā jau minēts, ka pašvaldība noslēdz vienreizējas 
atlīdzības  samaksu  pirms  darbu uzsākšanas, lēmumprojektā būtu gan nepieciešams 
norādīt summu vai procentu apmēru. 

G.Gulbe atbild, ka precīzi lēmumprojektā nav iespējams norādīt, jo šobrīd nav 
izstrādāti Ministru kabineta noteikumi pēvc kā atlīdzības apmēru aprēķina. 

J.Grasmanis atbild, ka tad nepieciešams lēmumprojektā minēt, ka atlīdzības 
apmēru noteiks pēc Ministru kabinata noteikumu pieņemšanas. 



A.Radzevičs norāda, ka šie noteikumi nav pieņemti 3 - 4 gadus. 

Sēdes vadītājs A.Priedols izsludina 10 minūšu pātraukumu. 

Sēdes vadītājs A.Priedols atsāk sēdi un aicina balsot par sagatavoto 
lēmumprojektu. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par AS “AB Wind” tiesībām izbūvēt 
pazemes kabeļu līniju". 

 
 

10.§ 
Par finansējuma piešķiršanu biedrībai “IZGAISMO IDEJU” jauniešu grupas 

uzņemšanai no Zviedrijas sadraudzības jauniešu centra “Råssla Fritidsgård” 

Ziņo Andrejs Radzevičs 

Būtība - Kopš 1993. gada Aizputes pilsēta uzturējusi sadraudzību ar Zviedrijas 
ciema Krokek (Norrköpingas pašvaldība) jauniešu centru “Råssla Fritidsgård”. Pēdējā 
nometne Latvijā norisinājās 2019. gada vasarā un par tās organizēšanu bija atbildīga 
biedrība “IZGAISMO IDEJU”. Biedrība “IZGAISMO IDEJU”, lūdz piešķirt finansējumu 
līdz EUR 2000,00 (divi tūkstoši eiro un 00 centi) apmērā, lai nodrošinātu jauniešu centra 
“Råssla Fritidsgård” uzņemšanu Dienvidkurzemes novadā laika posmā no 31.07.2023. 
līdz 04.08.2023. 

A.Radzevičs informē par Izglītības un sporta komitejas sēdē izskatīto lēmuma 
projektu un norāda, ka nepieciešams labot sagatavotā lēmumprojekta 2. punktu. 
Norāda, ka pašvaldībai būtu nepieciešams apkopot informāciju par noslēgtajiem 
sadarbības līgumiem, lai pašvaldība varētu izvērtēt vai sadraudzību turpināt vai izbeigt. 

A.Priedols aicina balsot par sagatavoto lēmumprojektu un pēc komitejas sēde 
pārrunāt par turpmākajiem plāniem ar sadaraudzības pilsētām. 

A.Radzevičs norāda, ka šobrīd šo jautājumu būtu sarežģīti pārrunāt, jo būtu 
nepieciešama informācija ar ko sadarbības līgumu ir noslēgti. Izglītības un sporta 
komitejas sēdē šāds uzdevums tika uzdots pašvaldības administrācijai. Kas attiecas 
uz sagatavoto lēmumprojektu, tākā pašvaldība šobrīd nav paziņojusi, ka tiek pārtraukst 



sadarbības līgums un sadarbības otra puse jau sagatavojušies vizītei uz Aizputi, aicina 
atbalstīt šo lēmumprojektu. 

Sēdes vadītājs A.Priedols izsludina 5 minūšu pātraukumu. 

Sēdes vadītājs A.Priedols atsāk sēdi un aicina balsot par sagatavoto 
lēmumprojektu. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par finansējuma piešķiršanu biedrībai 
“IZGAISMO IDEJU” jauniešu grupas uzņemšanai no 
Zviedrijas sadraudzības jauniešu centra “Råssla 
Fritidsgård”" ar labojumiem. 

 
 

11.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Priekules pirmskolas izglītības 

iestādes “Dzirnaviņas” vadītājas Inas Dalbiņas atbrīvošanu no amata un par 
atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Zaigai Ūdriņai 

Ziņo Andrejs Radzevičs 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 30. jūnijā saņemts 
Dienvidkurzemes novada Priekules pirmskolas izglītības iestādes “Dzirnaviņas” 
vadītājas Inas Dalbiņas iesniegums (reģistrācijas Nr. DKN/2023/6.6/1290), kurā izteikts 
lūgums ar 2023. gada 31. jūliju izbeigt darba tiesiskās attiecības. 

Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 13. jūlijā saņemts Zaigas 
Ūdriņas, iesniegums (reģistrācijas Nr. DKN/2023/4.9/2781-S), kurā norādīts, ka viņa 
no 2023. gada 3. augusta piekrīt uz laiku līdz jauna vadītāja iecelšanai amatā savienot 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības Virgas pirmsskolas izglītības iestādes 
“Gaismiņa’’ vadītāja amatu ar Priekules pirmsskolas izglītības iestādes "Dzirnaviņas" 
vadītāja pienākumu izpildītāja amatu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 



"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības Priekules pirmskolas izglītības iestādes 
“Dzirnaviņas” vadītājas Inas Dalbiņas atbrīvošanu 
no amata un par atļauju valsts amatpersonas amata 
savienošanai Zaigai Ūdriņai". 

 
 
 
Finanšu komitejas priekšsēdētājs Aivars Priedols 
 
 
Komitejas sekretārs Santa Ķūse 
 


